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ΕΡΩΤΗΣΗ

Αθήνα, 2 Δεκεμβρίου 2024

Προς: Τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κ. Θόδωρο Σκυλακάκη

Θέμα: «Οι προκλήσεις της Ενεργειακής Μετάβασης στην Ελλάδα και η

ανάγκη για δίκαιη και προσιτή Ενέργεια σε όλους τους πολίτες»

Κύριε Υπουργέ,

Παρά την αύξηση της διείσδυσης των Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας

(ΑΠΕ) και τους πανηγυρικούς τόνους των τελευταίων ετών, οι πολίτες δεν

βλέπουν τα οφέλη στους λογαριασμούς τους. Αντίθετα, η ακρίβεια στο ρεύμα

επιμένει και αυξάνεται, πλήττοντας νοικοκυριά και επιχειρήσεις και απαιτώντας

επιδοτήσεις, που πάλι επιβαρύνουν έμμεσα όλους τους πολίτες, χρήστες της

ενέργειας και μη.

Ένας από τους βασικούς λόγους αυτής της δυσλειτουργίας, όπως από

πολλούς ειδικούς επισημαίνεται, είναι το χάσμα ανάμεσα στο πραγματικό

κόστος παραγωγής από ΑΠΕ και στην τιμή που τελικά πληρώνει ο

καταναλωτής.
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Τα υπέρογκα περιθώρια κέρδους των εταιρειών προμήθειας ρεύματος

αποτελούν τροχοπέδη στην προσπάθεια για δίκαιη και προσιτή ενέργεια.

Πέρα από αυτό, η έλλειψη διαφάνειας, οι στρεβλώσεις στην τιμολογιακή

πολιτική και η εξάρτηση από ακριβό φυσικό αέριο δυσχεραίνουν την ομαλή

μετάβαση. Η λειτουργία του Χρηματιστηρίου Ενέργειας και η περιορισμένη

συμμετοχή στην προθεσμιακή αγορά συμβάλλουν στην ενεργειακή

αβεβαιότητα και την οικονομική επιβάρυνση των πολιτών.

Η ενεργειακή ασφάλεια και η βιωσιμότητα της μετάβασης σε καθαρές

μορφές ενέργειας προϋποθέτουν άμεσες και στοχευμένες δράσεις. Η

ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας και η διαφάνεια στις τιμές είναι απαραίτητα

εργαλεία.

Ενόψει των ανωτέρω,

Ερωτάται ο αρμόδιος κ. Υπουργός:

1. Πώς σκοπεύετε να αντιμετωπίσετε τα υψηλά περιθώρια κέρδους των

εταιρειών προμήθειας ρεύματος που επηρεάζουν αρνητικά τους

καταναλωτές;

2. Τι προβλέπεται από τώρα και πέρα για τον μηχανισμό φορολόγησης

αυτών των υπερκερδών;

3. Υπάρχουν σχέδια και ποια είναι η αντικειμενική δυνατότητα της

κυβέρνησης για τη μεταρρύθμιση της λειτουργίας του Χρηματιστηρίου

Ενέργειας, ώστε να γίνει πιο αποτελεσματικό και φιλικό προς τους

καταναλωτές;
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4. Ποιες πρωτοβουλίες θα αναλάβετε για να βελτιώσετε τη διαφάνεια στην

τιμολογιακή πολιτική της ενέργειας;

Η ερωτώσα Βουλευτής

Αρετή Ι. Παπαϊωάννου
Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης
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